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Juridiska Namnden
BESLUT

meddelat av Juridiska Namnden den 29 september 2025 i drende enligt 14 kap.
Riksidrottstorbundets (RF) stadgar (dnr 5-2025-14)

KLAGANDE AA, iegenskap av Tournament Director,
medlem i XXGK

MOTPART BB, medlem i YYGK

SAKEN Fraga om asidosattande av sékerhet vid golfspel

Bakgrund och yrkanden

Den 23 augusti 2025 spelades omgang 5 i Svenska Juniortouren, Division 2, pa YYGK. AA

innehade rollen som Tournament Director (TD) pa den aktuella platsen och i tdvlingen.

AA har anmalt BB for farligt spel vid den aktuella tavlingen. Anmaélan avser de
iakttagelser han kunde gora fran en plats bakom green pa hal nr 18, ett nabart par 4 hal

som for dagen var uppsatt till 295-300 meter fagelvigen.

AA har till stod for anmélan anfért i huvudsak féljande. Vid tillféllet i fraga tittade han pa

tre spelare som befann sig pa green i fard med att putta. Han ser da att en boll studsar
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forsta gangen cirka fem meter fran den framre greenkanten for att darefter studsa vidare

mellan tva av spelarna pa greenen och stanna pa bakre foregreen.

Efter kontakter med andra funktionédrer pa platsen har han fatt klart for sig att det var
BBs utslag som han hade observerat. Han gor darfor géallande att denne i strid med
aktuella anvisningar fran tavlingsledningen har slagit ut i en riktning som inte var
tilldten. Han menar att BB hérigenom har varit oaktsam vid sitt utslag och att han
darigenom har gjort sig skyldig till en bestraffningsbar forseelse. Han anser inte att
forseelsen bor betraktas som grov och att det for hans del skulle vara tillrackligt med en

tillrattavisning som pafoljd.

BB har fornekat att han har gjort sig skyldig till en bestratfningsbar forseelse. Han har
anfort bl.a. féljande. Han har inte siktat mot green utan tvartom har han f6ljt de
anvisningar som ldmnats bade genom skyltning av en flaggvakt (forecaddie) och de
forklaringar en funktionér pé tee har ldmnat om hur denna skyltning skulle tolkas. Han
har sdledes inte siktat mot green utan avsett att sla utslaget i den riktning som anvisats.
Han kunde dock notera att hans boll genom en draw och férmodligen paverkad av vinden
kom att flyga langre till vanster &n planerat. Han kunde inte {6lja bollen hela vdgen men
inser att det r hans utslag som har observerats av AA. Han anser sammanfattningsvis

att han inte har gjort sig skyldig till ndgon bestraffningsbar forseelse.

Genom att den aktuella tdvlingen var en s.k. forbundstéavling ska ett bestraffningsarende
enligt RF:s stadgar handlédggas av Svenska Golfférbundets Juridiska Namnd (Juridiska

Néamnden) som forsta instans.
Utredningen
Juridiska Namnden har den 21 september 2025 hallit muntligt f6rhor och genomfért syn

pa halnr 18 pa YYGK. Vid det muntliga férhéret har AA och BB horts. Vidare har AA

aberopat skriftlig bevisning i form av fotografier och véderrapport fran SMHI avseende
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temperatur och vindférhallanden vid det tillfalle och pa den plats som anmélan hénfor sig
till. Av rapporten kan utlésas att det vid tillféllet var 14-18 grader varmt och att det bléste

en stadig nordvéstlig vind om 8 meter/sek och med 10-13 meter/sek i vindbyarna.

Utdver vad som upptagits inledningsvis har AA anfort: Mellan tee och green pa halnr 18
ar lovverket sddant att spelare pa tee inte kan se green. Darfoér hade tavlingsledningen
satt ut en flaggvakt vid de tréd som &r synliga fran tee. Tavlingsledningen hade &ven en
funktionar pé tee for att informera spelare om att flaggvakten kan visa gron sida av en
flagga och peka at hoger spelriktning. Det innebar att spelare som vill ldgga upp sig kan
slé ut trots att det befinner sig spelare pa green. Flaggvakten visade dock rdd flagga, dvs.
att det befanns sig personer vid green. Flaggan var placerad langt till vanster i
spelriktningen for att forma spelare att vélja att spela fram pa héger sida i spelriktningen.
Den spelare som valjer att gora sa spelar en boll 6ver det trdd som ligger langst till hoger.
En spelare som véljer att g& mot green siktar 30-40 meter till vanster 6ver ett annat trad.
— Den funktionédr som befann sig pa tee har bekréftat att han noga gatt igenom med BB
hur flaggvaktens tecken skulle tolkas. BB hade dé forklarat att han ar val bekant med det
aktuella hélet och uppgett att han spelat banan manga ganger men att han aldrig har natt

upp pa green. Det var inte ndgon annan spelare som gick in pa green med sitt utslag.

BB har anfort: Han har spelat golf i ca 13 ar och har f6r nérvarande hcp 1,9. Han har
sdkert spelat hal nr 18 pa sin hemmaklubb hundratals ganger utan att traffa green.
Regelmassigt brukar han vara 45-55 meter kort om den. Vid utslaget den aktuella dagen
anvande han sin driver som har ett loft om 10 grader. Han forstod fullt ut den
information som funktionéren péa tee ldmnade. Och som han framhallit inledningsvis
siktade han till hoger om den stora eken, ca 30 meter héger om green. Nar bollen passerar
eken efter drygt 200 m far den en liten draw, f6rmodligen av vinden. Som nédmnts i
anmaélan blaste det en del, men det var ndgot bade han och hans medspelare
missbedomde nar de stod i 14 pa tee. Pa det andra varvet spelar han samma klubba och
samma linje och ligger da dir han normalt hamnar, dvs. ca. 50 meter fran green. Enligt
hans uppfattning handlar det hela om en ren olyckshéndelse som inte har kunnat

forutses. Han skulle sjélvfallet inte ha gjort sitt utslag om han utifrdn omstédndigheterna
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hade haft ndgon aning om att slaget skulle ha kunnat utgéra nagon fara for spelarna i
framforvarande boll. Flaggvakten uppgav att bollen hade landat 5-8 meter fore green.
Nar BB efter avslutad tavling konfronterades med det anmaélan tar sikte pa var han inte
opaverkad av det intraffade och beklagar att det uppstod viss ordvaxling mellan honom

och AA.

Rattsliga utgangspunkter

Enligt 14 kap. RF:s stadgar kan en medlem i en idrottsférening som har gjort sig skyldig
till en forseelse i samband med idrottsverksamhet bestraffas. For att en bestraffning ska
komma i fraga kréavs att det &r bevisat att den anmalde har gjort sig skyldig till en sddan
forseelse som finns intagen i den s.k. brottskatalogen i 14 kap. 2 § RF:s stadgar. Enligt 14
kap. 2 § RF:s stadgar kan bestraffning &démas den som har brutit mot ett specialidrotts-
forbunds, ett specialidrottsdistriktsférbunds eller en annan tavlingsarrangors

tavlingsregler.

Vid spel pa en golfbana géller Regler for golfspel antagna av The Royal and Ancient Golf
Club of St Andrews (R&A), The United States Golf Association (USGA) och Svenska
Golfférbundet (SGF). Dessa regler dr sddana tavlingsregler som avses i 14 kap. 2 § 14 RF:s
stadgar. Av regel 1.2a i R&A:s och USGA:s Regler for golfspel fran januari 2023 framgar
bla. att en golfspelare ska vara hansynsfull mot andra och varna om andras sékerhet. Det
innebar att en golfspelare, innan han eller hon slér ett slag, ska forsdkra sig om att ingen
befinner sig inom ett omrade dar det finns risk for att traffas av bollen (den s.k.
riskzonen). Ndmnda regler f6r golfspel har i praxis tolkats pé sa satt att en golfspelare
aldrig far sla ett slag nér han eller hon dr medveten om att en banarbetare eller ndgon
annan befinner sig i riskzonen utan att dessférinnan ha fatt ett tydligt klartecken (se bl.a.
Juridiska Namndens beslut i &rendena med dnr 19-2021-14 och 10-2023-14). Denna
tolkning har ocksa kommit till uttryck i Svenska Golfférbundets rutiner fér Séker Golf i

Sverige som finns tillgédngliga pa SGF:s hemsida (golf.se/sakergolf).
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For bestraffning kravs att den anmélde spelaren har handlat uppsatligen eller varit
oaktsam. Rena olyckshéndelser kan inte bli {éremal f6r bestraffning. Fér att ndgon ska
bestraffas kravs att anmélaren kan styrka det som pastés i anmélan. Beviskravet ar
detsamma som i brottmal i allmén domstol. Det kréavs alltsé att det ar stallt utom rimligt
tvivel att den anmélde har begatt den anmalda forseelsen. Nér ord star mot ord racker det
inte med att anmalaren dr mer trovardig 4n den anmélde for att beviskravet ska vara
uppfyllt. Det kravs i stéllet att anmalarens uppgifter far stéd i vittnesmal och 6vrig
utredning eller att den anmaéldes uppgifter ar sa osannolika att de kan ldmnas utan

avseende.

Pafoljderna for forseelser enligt 14 kap. RF:s stadgar ar tillrattavisning, boter eller
avstdngning. Ar en férseelse att anse som grov ska avstidngningstiden bestdmmas till

lagst ett och hogst tva ar.

Skal for beslutet

Utredningen i Juridiska Namnden har gett vid handen att parterna i allt vasentligt ar
ense om det faktiska skeende som ar féremal for anmélan. De har darfor valt att avsta

fran att hora personer som de ursprungligen avsett och dven férsokt kalla som vittnen.

Avgorande vid prévningen av om BB har gjort sig skyldig till en bestraffningsbar
forseelse blir till en borjan vilken tilltro som kan séttas till de uppgifter han har lamnat
om sina 6vervaganden och hur han avsett att genomfora utslaget pa det aktuella hélet.

Mot detta maste hérefter stéllas den utredning som kan tala i motsatt riktning.

BB har gett ett alltigenom trovardigt intryck. Det har inte lagts fram négon utredning som
motséger det han har uppgett om vartat han siktade och att han vid hundratals tillféllen
har spelat halet utan att vara i ndrheten av green med sitt utslag. I det nu aktuella fallet
framstar det som uppenbart att det har rort sig om ett antal olyckliga omstandigheter

som gjort att bollen har tagit en annan riktning dn den planerade och i sammanhanget
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fatt en ndrmast exceptionell luftfdrd innan den har tagit mark (s.k. carry) om nédrmare
300 meter. Sammantaget kan Juridiska Ndmnden inte finna annat &n att den anmélda
héndelsen ar att bedéma som en ren olyckshéndelse och inte nagon bestraffningsbar

forseelse. Anmaélan ska darfor lamnas utan bifall.

Av utredningen har framgatt att inte ndgon som befann sig pa tee ropade "Fore". Juridiska
Namnden godtar att omstédndigheterna innebar att personerna i fraga inte hade
anledning att tro att situationen skulle utvecklas pa ett sddant satt att det hade varit
befogat att varna spelare som kunde befinna sig i riskzonen, dvs. pa eller i ndrheten av
green. Samtidigt vill Juridiska Namnden framhalla att det &nd& ofta kan vara klokt atti en
situation liknande den aktuella, f6r sédkerhets skull, ropa "Fore". Utover detta uttalande

foranleder denna fraga inte ndgon sérskild atgérd fran Juridiska Nadmndens sida.

BESLUT

Juridiska Namnden ldmnar anmaélan utan bifall.

Detta beslut far 6verklagas hos Riksidrottsndmnden, Box 11016, 100 61 Stockholm eller

riksidrottsforbundet@rf.se senast den 20 oktober 2025. Prévningstillstand kravs.

Svenska Golfforbundet
Juridiska Namnden

Thomas Hedstrand

I beslutet har deltagit Thomas Hedstrand, Martin Rhodin och Magnus Goéransson.
Enhalligt.



